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Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem wicemarszał-
ka Sejmu Marka Kuchcińskiego (PiS) dokonała: 

– wyboru prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Teresa Nowakowska – wicedyrektor Biu-
ra Komisji Sejmowych, Ksenia Angierman-Kozielska, Monika Kasprzyk, Kamil Micał, Michał 
Nowak, Anna Woźniak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Wojciech Bia-
łończyk i Łukasz Kasiak – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Rozpoczynamy posiedzenie Komisji Finansów Publicznych. Witam wszystkich państwa 
posłów bardzo serdecznie. W imieniu Marszałka Sejmu na podstawie art. 20 ust. 2 re-
gulaminu Sejmu otwieram pierwsze posiedzenie Komisji Finansów Publicznych Sejmu 
Rzeczpospolitej Polskiej. 

Proszę państwa, informuję państwa, że jest kworum. Cała Komisja, dzisiaj wybra-
na przez Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, liczy 53 państwa posłów. Porządek dzienny 
dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, czyli przewodniczące-
go oraz zastępców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwa-
ły Komisji zapadają większością głosów w obecności co najmniej jednej trzeciej liczby 
członków Komisji, a więc na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam, 
że mamy kworum. 

Przypominam także państwu, że Komisja, a to na podstawie art. 20 ust. 3 regulami-
nu Sejmu, powołuje i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością 
głosów. Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez 
sekretarzy Komisji z biura Kancelarii Sejmu. 

Proszę państwa, głosowanie. Proponuję, żebyśmy głosowanie przeprowadzili według 
zasady, kto jest za, kto jest przeciw i kto wstrzymał się. Zgadza się – inaczej nie można, 
chociaż właściwie to można sobie wyobrazić. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandy-
dat na daną funkcję uzyska zwykłą większość głosów, to znaczy więcej osób będzie za 
niż przeciw. Głosy wstrzymujące nie będą brane pod uwagę. Przystępując do wyboru 
przewodniczącego Komisji, chciałbym zwrócić uwagę państwa posłów, że w przypadku 
zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowania na pozostałe kandydatury staną się bezprzedmiotowe. Czy powyższe zasa-
dy przeze mnie przedstawione są do przyjęcia? Czy ktoś z państwa ma inne zdanie? Nie 
widzę. Rozumiem, że nikt z państwa wątpliwości nie ma. W związku z tym poproszę 
państwa o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji. Proszę bardzo, pani 
poseł Krystyna Skowrońska. 

Poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Panie marszałku, panie i panowie posłowie, w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej 
chciałabym na funkcję przewodniczącego Komisji Finansów Publicznych zarekomendo-
wać pana posła Dariusza Rosatiego, profesora nauk ekonomicznych, od 1990 r. pracow-
nika naukowego Szkoły Głównej Handlowej specjalizującego się w dziedzinie: finanse
i polityka gospodarcza. Myślę, że jest to osoba powszechnie znana. Żeby przypomnieć, 
w latach 1995-1997 piastował funkcję ministra spraw zagranicznych, w latach 1998-
-2004 był członkiem Rady Polityki Pieniężnej, a w latach 2004 –2009 był parlamenta-
rzystą Parlamentu Europejskiego, gdzie pracował w komisji ekonomicznej i monetarnej. 
Myślę, że są to kwalifikacje do tego, aby również godnie reprezentował Komisję Finan-
sów Publicznych i potrafił dobrze zorganizować jej pracę. W imieniu Klubu Platformy
Obywatelskiej proszę panie i panów posłów o poparcie tej kandydatury. 
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Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję pani poseł. Czy pan poseł Dariusz Rosati wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Dariusz Rosati (PO):
Tak, wyrażam zgodę, panie marszałku. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję panu posłowi, ministrowi i europosłowi. Proszę państwa, czy są jeszcze jakieś 
inne kandydatury na przewodniczącego Komisji? Pytam z obowiązku regulaminowego. 
Nikt nie wyraża zgody na kandydowanie poza panem posłem Rosatim, więc dziękuję 
bardzo. Zamykam listę zgłoszeń. Informuję państwa, że została zgłoszona jedna kandy-
datura na funkcję przewodniczącego Komisji. Przystąpimy zatem do głosowania. 

Kto z państwa posłów jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji pana 
posła Dariusz Rosatiego, proszę podnieść rękę do góry. Dziękuję. Kto jest przeciw, pro-
szę odnieść rękę do góry? Dziękuję. Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę do 
góry? Dziękuję. Teraz proszę o wyniki. 

Sekretarz Komisji Michał Nowak:
48 głosów za, nikt przeciw, 1 wstrzymujący. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Proszę państwa, państwo słyszeli wynik głosowania – 48 posłów, członków pięćdziesię-
ciotrzyosobowej Komisji Finansów Publicznych głosowało za wyborem pana Dariusza 
Rosatiego na przewodniczącego Komisji. Głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Gratuluję serdecznie panu przewodniczącemu i zapraszam pana przewodniczącego tu-
taj do prezydium i proszę o zajęcie miejsca, byśmy już wspólnie dokonali wyboru prezy-
dium. 

Proszę państwa, przystępujemy obecnie do wyboru zastępców przewodniczącego Ko-
misji. Informuję państwa, że zgodnie z ustaleniami przedstawicieli klubów poselskich 
i parlamentarnych oraz Konwentu Seniorów z 14 i 17 listopada bieżącego roku Komisję 
Finansów Publicznych uznano za komisję dużą i w związku z tym jest propozycja, żeby 
skład prezydium, oprócz przewodniczącego, stanowiło czterech wiceprzewodniczących. 
Mam informację dodatkową z ostatnich rozmów telefonicznych, że propozycja ta zosta-
ła zmieniona na pięciu wiceprzewodniczących. Jeżeli państwo, przedstawiciele klubów 
parlamentarnych potwierdzą, to w takim wypadku będę proponował, byśmy taki skład, 
taką liczbę wiceprzewodniczących wybrali. Czy jest sprzeciw, żebyśmy wybierali pięciu 
wiceprzewodniczących Komisji? Nie widzę. 

W takim razie prosiłbym państwa o zgłaszanie kandydatur. Proszę bardzo. Przepra-
szam bardzo, … 

Poseł Genowefa Tokarska (PSL):
Genowefa Tokarska …

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
… bardzo bym prosił o przedstawianie się posłów. Proszę bardzo. 

Poseł Genowefa Tokarska (PSL):
… poseł Polskiego Stronnictwa Ludowego. Zgłaszam w imieniu Polskiego Stronnictwa 
Ludowego na wiceprzewodniczącego Komisji pana posła Jana Łopatę. Poseł piątej, szó-
stej i siódmej kadencji. Członkiem Komisji był od samego początku. W ostatniej kaden-
cji, szóstej, był wiceprzewodniczącym Komisji. Dziękuję bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję bardzo. Pan poseł Jan Łopata z Polskiego Stronnictwa Ludowego został zgło-
szony. Czy pan poseł zgadza się kandydować na funkcję wiceprzewodniczącego? Dzięku-
ję. Teraz pan przewodniczący Dariusz Rosati będzie miał głos. 

Przewodniczący poseł Dariusz Rosati (PO):
Panie marszałku, szanowni państwo, chciałbym w imieniu klubu Platformy Obywatel-
skiej zgłosić dwie kandydatury na stanowiska zastępców przewodniczącego Komisji Fi-
nansów Publicznych. Pierwsza kandydatura to kandydatura pani poseł Krystyny Skow-
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rońskiej, doskonale znanej w tym środowisku i w Sejmie. Pani poseł Skowrońska zasiada 
w Sejmie od czwartej kadencji i zawsze była członkiem Komisji Finansów Publicznych. 
Jest z wykształcenia ekonomistą. Całą karierę zawodową spędziła w bankowości. Jest 
osobą o znakomitych kwalifikacjach, bardzo dobrze przygotowaną do stawienia czoła
tym wszystkim trudnym finansowym problemom, jakie będą stawały przed Komisją
Finansów Publicznych. Bardzo gorąco państwu rekomenduję tę kandydaturę. 

Drugą kandydaturą jest kandydatura pana posła Sławomira Neumanna. Pan Neu-
mann jest także ekonomistą z wykształcenia i bankowcem z zawodu. Był również po-
słem na Sejm poprzednich kadencji. W ostatniej kadencji Sejmu był członkiem Komisji 
Finansów Publicznych i przewodniczącym podkomisji do spraw instytucji finansowych.
Również ma świetne kwalifikacje do tego, aby pełnić funkcję zastępcy przewodniczącego
Komisji. Bardzo proszę państwa o życzliwe wsparcie tych dwóch kandydatur. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję panu przewodniczącemu. W związku z tym pytam panią poseł Krystynę Skow-
rońską, czy zgadza się kandydować na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji? 

Poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Tak, panie marszałku. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję. A czy pan poseł Sławomir Neumann … 

Poseł Sławomir Neumann (PO):
Tak jest, dziękuję, wyrażam zgodę. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję bardzo. Więc mamy troje kandydatów. Proszę o następne zgłoszenia. Pani po-
seł Elżbieta Rafalska. 

Poseł Elżbieta Rafalska (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, w imieniu Klubu Parlamentarnego Prawo 
i Sprawiedliwość chciałabym państwu rekomendować na stanowisko wiceprzewodni-
czącego Komisji Finansów Publicznych panią poseł Beatę Szydło. Pani poseł Beata Szy-
dło wypełnia mandat poselski trzech ostatnich kadencji. We wszystkich tych kadencjach 
pracowała w Komisji Finansów Publicznych. Pełniła obowiązki wiceprzewodniczącej tej 
Komisji. Dała się poznać jako poseł niezwykle kompetentny, rzeczowo pracujący, odpo-
wiedzialny, tak że z całym przekonaniem rekomenduję państwu panią Beatę Szydło na 
stanowisko wiceprzewodniczącej Komisji Finansów Publicznych. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję. Czy pani poseł Beata Szydło wyraża zgodę na kandydowanie? 

Poseł Beata Szydło (PiS):
Tak, wyrażam. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Tak, dziękuję bardzo. Czyli mamy, proszę państwa, cztery osoby zgłoszone. Proszę bar-
dzo, pan poseł. 

Poseł Armand Ryfiński (RP):
Armand Ryfiński, Ruch Palikota. W imieniu Klubu Parlamentarnego Ruchu Palikota
chciałbym zgłosić na zastępcę przewodniczącego Komisji Finansów Publicznych pana 
Sławomira Kopycińskiego. Jest z wykształcenia ekonomistą. Człowiek młody, dyna-
miczny, poseł zeszłej kadencji jak również członek Komisji w poprzedniej kadencji. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł Kopyciński zgadza się kandydować na funkcję wiceprze-
wodniczącego? 

Poseł Sławomir Kopyciński (RP):
Tak, wyrażam zgodę. 



6                             m.s.ś.

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA:  
KOMISJA FINANSÓW PUBLICZNYCH (NR 1)

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję bardzo. Mamy, proszę państwa, pięcioro kandydatów, pięć zgłoszeń. Propono-
wałbym zamknąć listę. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, to właśnie takiego zamknięcia do-
konam. Dziękuję. I, proszę państwa, proponowałbym, ponieważ nie ma innych zgłoszeń 
od tych uzgodnionych wspólnie przez wszystkie kluby parlamentarne, byśmy dokonali 
głosowania łącznego, czyli głosowania blokowego. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, rozu-
miem, że będę mógł takie głosowanie przeprowadzić. Nie słyszę sprzeciwu. 

W związku z tym, proszę państwa, prosiłbym, byśmy w głosowaniu jawnym dokonali 
wyboru. Kto jest za wyborem zgłoszonych kandydatów na funkcję zastępcy przewodni-
czącego Komisji (pan Jan Łopata, pani Krystyna Skowrońska, pan Sławomir Neumann, 
pani Beata Szydło i pan Sławomir Kopyciński)? Proszę podnieść rękę do góry. Dziękuję 
bardzo. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę do góry. Nie widzę. Kto wstrzymał się od 
głosu. Też nie widzę. Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Michał Nowak:
51 głosów za, nikt przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Proszę państwa, państwo wiceprzewodniczący otrzymali 51 głosów za, nikt się nie 
wstrzymał i nikt nie był przeciw. Informuję uprzejmie, że wiceprzewodniczącymi Komi-
sji Finansów Publicznych zostali pan poseł Jan Łopata, pani poseł Krystyna Skowroń-
ska, pan poseł Sławomir Neumann, pani poseł Beata Szydło oraz pan poseł Sławomir 
Kopyciński. Serdecznie gratuluję wyboru państwa na wiceprzewodniczących i wyboru 
prezydium. Czy w tej chwili pan przewodniczący chciałby zabrać głos? Po głosie może-
my zamknąć już posiedzenie. 

Przewodniczący poseł Dariusz Rosati (PO):
Tak, ja tylko chciałbym podziękować za wybór, złożyć gratulacje wszystkim wybranym 
zastępcom przewodniczącego i prosić wszystkie panie posłanki i panów posłów o życzli-
wą współpracę w trakcie tej kadencji. Dziękuję bardzo. 

Wicemarszałek Sejmu Marek Kuchciński:
Dziękuję bardzo. Gratuluję jeszcze raz wszystkim państwu za wybór do składu prezy-
dium Komisji i zamykam posiedzenie Komisji. 


